

Title (en)

PROCESS FOR THE TREATMENT OF HIDES.

Title (de)

VERFAHREN ZUR BEHANDLUNG VON HÄUTEN.

Title (fr)

PROCEDE DE TRAITEMENT DE PEAUX.

Publication

EP 0357682 A1 19900314 (EN)

Application

EP 88906157 A 19880610

Priority

SE 8702522 A 19870616

Abstract (en)

[origin: WO8810317A1] The disclosure relates to a method of treating hide for leather manufacture, the method comprising the steps of treating softened hide with lime, deliming the hide by treatment in an aqueous treatment bath under agitation and with the addition of a lime-dissolving substance, bating, pickling and tanning. In the method according to the present invention, use is made of a gas containing carbon dioxide as the lime-dissolving substance. The gas is added to the treatment bath continuously or at intervals in that it is dissolved in the treatment bath substantially throughout the entire deliming process. A further characterizing feature of the present invention is that it is possible to carry out the bathing process in the treatment bath for deliming without removing ions dissolved therein.

Abstract (fr)

Un procédé de traitement de peaux lors de la fabrication de cuir consiste à traiter les peaux ramollies avec de la chaux, à déchauder les peaux par traitement dans un bain de traitement aqueux avec brassage et avec addition d'une substance de dissolution de la chaux, puis à effectuer les opérations de chipage, de mise en jusée et de tannage. Dans le procédé de la présente invention, on utilise un gaz contenant du bioxyde de carbone comme substance de dissolution de la chaux. Le gaz est ajouté au bain de traitement en continu ou à intervalles, ce qui permet sa dissolution dans le bain de traitement pendant toute la durée du processus de déchaudage. La présente invention se caractérise aussi par le fait qu'elle permet d'effectuer l'opération de chipage des peaux dans le bain de traitement pour le déchaudage sans retirer les ions qui y sont dissous.

IPC 1-7

C14C 1/08

IPC 8 full level

C14C 1/08 (2006.01)

CPC (source: EP)

C14C 1/08 (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 8810317A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

WO 8810317 A1 19881229; AU 1958988 A 19890119; EP 0357682 A1 19900314; ES 2006983 A6 19890516; MX 169354 B 19930630;
SE 8702522 D0 19870616; SE 8702522 L 19881217

DOCDB simple family (application)

SE 8800313 W 19880610; AU 1958988 A 19880610; EP 88906157 A 19880610; ES 8801849 A 19880615; MX 1192488 A 19880616;
SE 8702522 A 19870616